
fracties ervoor, zodat het is aangeno-
men.

In stemming komt de motie-
Rehwinkel c.s. (27894, nr. 11).

De voorzitter: Ik constateer dat deze
motie met algemene stemmen is
aangenomen.

Aan de orde zijn de stemmingen
over moties, ingediend bij het
debat over de tekorten aan
IC-bedden, te weten:
- de motie-Kant over de WBMV
(28008, nr. 19);
- de motie-Kant over toegang tot de
gezondheidszorg (28008, nr. 20);
- de motie-Arib c.s. over een aantal
verzoeken aan de regering (28008,
nr. 21);
- de motie-Arib c.s. over acute
opnamemogelijkheden in de regio
(28008, nr. 22);
- de motie-Hermann c.s. over de
toegankelijkheid van de zorg (28008,
nr. 23).

(Zie vergadering van 23 januari
2002.)

In stemming komt de motie-Kant
(28008, nr. 19).

De voorzitter: Ik constateer dat de
aanwezige leden van de fractie van
de SP voor deze motie hebben
gestemd en die van de overige
fracties ertegen, zodat zij is
verworpen.

In stemming komt de motie-Kant
(28008, nr. 20).

De voorzitter: Ik constateer dat de
aanwezige leden van de fracties van
de SP, de ChristenUnie en de SGP
voor deze motie hebben gestemd en
die van de overige fracties ertegen,
zodat zij is verworpen.

In stemming komt de motie-Arib c.s.
(28008, nr. 21).

De voorzitter: Ik constateer dat de
aanwezige leden van de fracties van
de SP, GroenLinks, de PvdA, het
CDA, de ChristenUnie en de SGP
voor deze motie hebben gestemd en
die van de overige fracties ertegen,
zodat zij is aangenomen.

In stemming komt de motie-Arib c.s.
(28008, nr. 22).

De voorzitter: Ik constateer dat de
aanwezige leden van de fractie van
D66 tegen deze motie hebben
gestemd en die van de overige
fracties ervoor, zodat zij is aangeno-
men.

In stemming komt de motie-
Hermann c.s. (28008, nr. 23).

De voorzitter: Ik constateer dat de
aanwezige leden van de fracties van
GroenLinks, de SP, de PvdA, het
CDA, de ChristenUnie en de SGP
voor deze motie hebben gestemd en
die van de overige fracties ertegen,
zodat zij is aangenomen.

De vergadering wordt van 15.54 uur
tot 16.01 uur geschorst.

Voorzitter: Rehwinkel

Aan de orde is de behandeling van:
- het voorstel van wet van de

leden Depla, Ravestein, Van
Wijmen, Duivesteijn en Bies-
heuvel tot wijziging van onder
andere de artikelen 10 en 26 van
de Wet voorkeursrecht gemeen-
ten in verband met het tegen-
gaan van de ontwijking van het
voorkeursrecht van gemeenten
bij de verwerving van onroe-
rende zaken (27750).

De voorzitter: Ik heet de initiatiefne-
mers van harte welkom in wat hier
wel als vak K wordt bestempeld. Ook
de staatssecretaris heet ik van harte
welkom. Verder verwelkom ik de
heer mr. J.B. Mus, advocaat in
Breda. Hij zal de initiatiefnemers
bijstaan.

De algemene beraadslaging wordt
geopend.

©

Mevrouw Verbugt (VVD): Voorzitter.
In feite staat het voorkeursrecht voor
een inbreuk van overheidswege op
particulier eigendom. De VVD-fractie
erkent dat er zwaarwegende
maatschappelijke belangen kunnen
zijn die een dergelijke inbreuk
rechtvaardigen. Dat betekent voor
ons echter wel dat de overheid een
verantwoordelijkheid heeft om die
inbreuk niet groter te laten zijn dan
strikt noodzakelijk. Dat vergt een
gedegen afweging. Die afweging is
eerder gemaakt en is in de wet
verankerd. Ondanks dat de VVD-

fractie die afweging toen iets anders
heeft gemaakt dan de meerderheid
van de Kamer, is ook zij van mening
dat wetten die langs democratische
weg tot stand zijn gekomen, solide
moeten zijn. Zij mogen geen mazen
en vaagheden bevatten. De wetgever
moet helder en duidelijk zijn. Het kan
niet zo zijn dat eerst door gerechte-
lijke procedures de wet duiding
krijgt. Verder kan het niet zo zijn dat
er mazen in zitten, waardoor de een
zich ten koste van de ander verrijkt.
Als er technische manco’s bestaan,
willen wij constructief meedenken
om tot verbetervoorstellen te komen.

De afgelopen maanden hebben wij
met veel belangstelling de gerechte-
lijke uitspraken en beschikkingen
gevolgd. Ook daarvan was de
interpretatie niet eenduidig. Omdat
het voorkeursrecht raakvlakken heeft
met andere instrumenten van het
grondbeleid, zouden wij die het liefst
in samenhang behandelen. Het is
anders gelopen maar dat hoeft geen
probleem te zijn. Het initiatiefrecht
van de Kamer staat ook bij ons hoog
in het vaandel en ik wil dan ook mijn
waardering uitspreken voor het vele
werk dat de collega’s achter de tafel
hebben verricht.

Wij vinden dat het voorkeursrecht
een wettelijk voorrecht is van de
overheid waarmee die overheid
zuinig en selectief moet omgaan. De
vigerende wet voorziet in onze ogen
dan ook terecht in vrijstellingen van
de aanbiedingsplicht in geval van
optie- en koopcontracten, als die zijn
gesloten voorafgaand aan de
invoering van het voorkeursrecht. De
VVD-fractie wil het principe van die
vrijstellingen niet aantasten omdat
de markt zo weinig mogelijk moet
worden ingeperkt. Verder mogen
transacties in de agrarische sector
niet worden gefrustreerd. Dat dient
overeind te blijven staan.

Wij delen echter ook de zorgen
van de initiatiefnemers dat het op dit
moment wel heel makkelijk is om
zonder enig risico een positie op de
bouwmarkt te verwerven waarmee
concurrentie op die markt en op
bouwlokaties in de kiem wordt
gesmoord. Tussenpersonen en
stromannen worden in zo’n situatie
slapend rijk, waarvan woon-
consumenten het lijdend voorwerp
kunnen zijn. Zij kunnen dan niet de
vruchten plukken van marktwerking
en keuzevrijheid. Daaraan willen wij
iets veranderen. Alleen is de vraag of
dat voldoende bereikt wordt langs de
weg van het voorkeursrecht. Anders

Voorzitter
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